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Mamy zieloną flagę!
Ten międzynarodowy
certyfikat otrzymaliśmy po
raz pierwszy od 2007roku,
kiedy to przystąpiliśmy do
międzynarodowego
projektu ekologicznego.
Oficjalne rozdanie
certyfikatów odbyło się 
11 października 2013 roku
w Krakowie.
Koordynatorką projektu
jest Monika Grzybowska,
która promuje działania
ekologiczne w szkole.

Od 6 lat nasza szkoła bierze
udział w projekcie 'Szkoły
dla ekorozwoju'.
Eco-Schools jest
programem opartym na
Systemie Zarządzania
Środowiskiem polegającym
na ekologicznym
uświadamianiu uczniów
wszystkich szkół. W tym
roku udało nam się zdobyć

„Zieloną Flagę” czyli
międzynarodowy tytuł, który
nadawany jest szkołom na
całym świecie. Jednak od
tego roku nie będziemy już
brać udziału w konkursie.
To nie oznacza, że
przestaniemy być eko! W
szkole są miejsca, do
których możemy przynosić
makulaturę, baterie, puszki
itp. Monika Grzybowska,
koordynatorka projektu
mówi, że celem było i jest
podnoszenie wiedzy 
i świadomości ekologicznej
społeczności szkolnej i
lokalnej. Oprócz tego w
każdej edycji „Szkół dla
ekorozwoju”
otrzymywaliśmy tytuł
Lokalnego Centrum
Aktywności Ekologicznej. 

Jeżeli chcielibyście być
bardziej eko, możecie
zastąpić samochód
rowerem! Oprócz tego
pamiętać
o wyciąganiu wtyczekz
kontaktów lubo segregacji
śmieci. Powinniśmy dbać 

o to, co nas otacza, aby 
w przyszłości nie topić się 
w odpadkach.
(Kornelia Łapuszyńska)

Vulcan
możliwości
c.d.n.

W ostatnim numerze
pisaliśmy o dzienniku
elektronicznym, minął
miesiąc od kiedy
uczniowie mogą już 
z niego korzystać,
niestety nie wszystkim
przypadł do gustu.
Większość woli stare
metody.

Pomimo tego że mamy
wgląd w oceny o każdej
porze, opinie uczniów na
ten temat są w większości
negatywne. Jak uważają
Marta Pasternak orz
Klaudia Gembarowska  
z klasy  I T korzystniej
byłoby powrócić do
starego dziennika.
Najlepiej by było, jakby go
wycofali, ponieważ
rodzice mają zbyt dużą
kontrolę nad nami, 
a poza tym, co by było,
gdyby hakerzy włamali się
i pozmieniali oceny?
Podobnego zdania jest
Piotr Nowakowski

z klasy IIA. Dziennik jest
niedopracowany,
nauczyciele nie potrafią
się nim obsługiwać
,powinni przejść
odpowiednie szkolenie. To
nie do końca prawda,
większość nauczycieli
radzi sobie dobrze, ale
cały czas poznają
system.
Rodzicom to
odpowiada.
Wydaje się, że rodzice są
najbardziej zadowoleni 
z dziennika, ponieważ
daje im możliwość kontroli
ocen, zachowania oraz
frekwencji dziecka.

Dziennik jest dobrym
rozwiązaniem, ponieważ
w każdym momencie
mam wgląd 
w obecność mojej córki
na lekcjach, mogę
sprawdzać jej oceny oraz
zachowanie.- wypowiada
się mama jednej 
z uczennic.
Podobnie twierdzi ks.
Tobiasz Matkowski:  
E-dziennik jest wspaniałą
rzeczywistością, idziemy 
z duchem czasu, daje
możliwości kontaktu
rodzica z nauczycielem,
wgląd 
w oceny a

także zachowanie syna
czy córki.-. Jednak
niektórzy przyznają, że
dziennik nie zawsze
działa tak,jak powinien,
czasem są zbyt długie
przerwy techniczne.
Na u c z y c i e l i s ą w
obsłudze dziennika coraz
lepsi, uczniowie też
powinni się pogodzić z
kontrolą rodziców. Żyjemy
w XI wieku, gdzie już
prawie wszystko jest
uzależnione od komputera
i internetu. Jest to po
prostu kolejny etap
metamorfozy oświaty.
(Patrycja Kwiatkowska)

Zielona flaga

MŁODZI I SAMORZĄD
LOKALNY

Konferencja dla młodzieży
„Samorządy 
a edukacja, kultura 
i turystyka” odbyła się 18
października 2013 r. 
w Hotelu Marta w Oławie.
Na spotkanie przybyli
uczniowie szkól
ponadgimnazjalnych 
i przedstawiciele
samorządów lokalnych.

Wydarzenie zainicjowała
Edyta Dębicka,
nauczycielka WOS, która
przy wspólpracy dra
Andrzeja Ferensa 
z Instytutu Politologii UWr
stworzyła młodym ludziom
możliwość prowadzenie
otwartej debaty na temat
roli samorządów w
edukacji, turystyce i
kulturze.
(red)

expressmiejski
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Witamy pierwszoklasistów!

Klasa Klasa

Klasa Klasa

KlasaKlasa

1 H 1 D

1 T 1 C

1 G1 I
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Klasa

Mundurowi
mechanicy
Klasa 1A
(Technikum
Mechaniczne z
edukacją
mundurową) liczy 37
osób, w tym jedną
dziewczynę.
Edyta Dębicka,
wychowawczyni:
Trafił mi się ciekawy"
zestaw" osobowości
złożony 
z trzydziestu sześciu
panów i jednej pani.
Co prawda to
początki naszej
współpracy, jednak
mam nadzieję, że
moje pierwsze
odczucia (a są one
bardzo pozytywne),
okażą się trafne - już 
w czasie zajęć
integracyjnych
większość z nich
wykazała się
otwartością 
i żywiołowością.
Mają liczne
zainteresowania,
niektórzy
nietuzinkowe, np.
przynależność do
bractwa rycerskiego,
wędkarstwo, że nie
wspomnę o sporcie 
i motoryzacji. 
Cyfrowi graficy

Klasa 1C (nowy
kierunek w szkole:
Technikum
Cyfrowych
Procesów
Graficznych) to
zespół 28 osób.
Wychowawczynią
jest Elżbieta
Hańczaruk, która tak
mówi 
o swoich
wychowankach:
Zespół
sympatyczny,
kreatywny, mocno
zainteresowany
swoim kierunkiem,
ale wymaga ciągłego
dyscyplinowania 
i kontroli.
Uczniowie 1C
twierdzą, że jest
dużo zajęć
praktycznych z
panem Jackiem
Skórskim a klasa
jest głośna i
kreatywna, dlatego
ten nowy profil
pozwoli im rozwijać
się w kierunku, który
wybrali. Jest on
bardzo interesujący,
ciekawy, a przede
wszystkim potrzebny
w dzisiejszych
czasach. Pozwala
poznać i przyswoić

dużo umiejętności.
Uczniowie mówią, że
bardzo dobrze się
dogadują,  nie mają
konfliktów, są bardzo
zintegrowani.
Policjanci 
i żurnaliści
Klasa 1D to klasa
LO, jest w niej 31
uczniów, którzy uczą
się tak naprawdę w
dwóch grupach:
policyjnej 
i dziennikarskiej. Ich
wychowawczynią
jest Adrianna
Skrętkowicz, która
tak opowiada 
o uczniach 1D: Po
tych kilku tygodniach
mogę powiedzieć, że
moja klasa to grupa
niezwykle ciekawych
osób, pełnych pasji 
i różnych
zainteresowań. Damaris
Kwietniewska mówi,
że klasa jest bardzo
zadowolona z
wyboru  szkoły a
nauczyciele są
całkiem
sympatyczni.
Jesteśmy już
zintegrowani i dobrze
się ze sobą czujemy.
Czterogwiazdkowi 
hotelarze

W klasie IH
(Technikum
Hotelarstwa) jest 29
uczniów, 21
dziewcząt i 8
chłopców. Póki co,
tak piszą o sobie:
Znamy się krótko 
i codziennie uczymy
się siebie nawzajem.
Agnieszka Szawan –
Paras,
wychowawczyni
hotelarzy: Są
otwarci, pełni
pozytywnej energii  i
radośnie spoglądają
w świat. Niektórzy
pełni obaw, inni
przekonani 
o swojej
„dorosłości”, 
z przekorą reagujący
na jakiekolwiek
upomnienia. Widać,
że mam przed sobą
grupkę
indywidualistów,
wielu „zdolnych leni” i
kilku zdecydowanie
stąpających po ziemi
typowych liderów.
Mam nadzieję, że
będą mieli dużo
zapału i satysfakcji
do osiągania
sukcesów 
w nauce i liczę na to,
że wędrówka

po świecie wiedzy
będzie dla nich
wspaniałą przygodą.
Zawodowi
zawodowcy
Klasa 1i to jedyna
klasa Zasadniczej
Szkoły Zawodowej 
i liczy aż 35 osób.
Tomasz Laferi, który
sprawuję funkcję
wychowawcy: Klasa
1i to bardzo liczna
grupa osób, są w niej
przedstawiciele
wszelkiej maści
zawodów.
Znajdziemy tu 4
fryzjerów i 31
zawodowców. Mam
nadzieję, że
wszyscy dotrwają do
końca, zdobędą
zawód i będą
najlepszymi
rzemieślnikami 
w swoim fachu. 
Z dnia na dzień
staram się ich
poznawać, odkrywać
w nich zalety 
a negatywne
zachowania
piaskować. 
Turystyczne 
robaczki
Klasa 1T(Technikum
Obsługi
Turystycznej)

liczy 28 osób, 
a wychowawczynią
jest Aleksandra
Główczyńska, która 
o swoich uczniach
mówi bardzo krótko:
kochane robaczki!
Uczennica 1T jest
bardziej rozmowna:
Jesteśmy klasą
wspaniałą. Nie
lubimy chodzić po
górach (żart).
Uwielbiamy kawę,
herbatę i żelki 
z Biedronki ! Mamy
najlepszą
wychowawczynię 
w całej szkole!
Jesteśmy bardzo
skromni! –
podsumowuje
Karolina.
Technicy
gastronomii
Klasa 1G to
Technikum Żywienia 
i Organizacji Usług
Gastronomicznych.
Swoje pierwsze kroki
w szkole stawią pod
czujnym okiem
wychowawczyni
Lucyny
Seredyńskiej.
(K. Lizak, M.
Krymska, A.
Fedorowicz 
P. Tsakmakidis)

W tym roku w ZSP 1 rozpoczęło naukę 180 uczniów w 8 klasach pierwszych, nasze starsze koleżanki odwiedziły
uczniów i wychowawców i zapytały o pierwsze wrażenia oraz opnie o szkole. Wypowiadali się nauczycieli i
przewodniczący klas, wybraliśmy najciekawsze fragmenty.

1 A
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Spotkanie z Gonerą?

Hallo Halloween!

Michał Kubiak Martyna Olejnik DooDaa

halloweenowe dynie

Miało być spotkanie 
z gwiazdą a
odkryliśmy
talenty! 17
października 2013
roku, o 12.00, 
w Powiatowym
Ośrodku
Doskonalenia
Nauczycieli 
w Oławie odbyło się
spotkanie młodzieży 
z oławskich liceów,
na które miał przybyć
Robert Gonera. Miał,
ponieważ nie dotarł. 

Młodzież poradziła
sobie jednak bez
gwiazdy i sama
zaprezentowała swoje
talenty.
Robert Gonera to
artysta, znany m.in.
z ról w serialach
„Złotopolscy” czy 
„M jak miłość” 
w programie TVP2.
Spotkanie było
zorganizowane 
z okazji

Ogólnopolskiego
Tygodnia Kariery,
który trwał od 14-20
października pod
przewodnictwem haseł
„Odkryj talenty
swojego dziecka”.
Niestety, z przyczyn
osobistych aktor nie
mógł uczestniczyć
w spotkaniu.
 Z inicjatywy doradców
zawodowych wystąpiło
dwóch chętnych
uczniów, którzy
zmierzyli się 
z trudem udzielenia
wywiadu na forum.
Jako pierwsza
wystąpiła Martyna
Olejnik z kl. 2D
naszego LO, która
wcieliła się w rolę
sławnej wokalistki –
Dody. W zabawny
sposób opowiedziała o
swoich początkach
z karierą oraz udzieliła
odpowiedzi na pytania
uczestników.
Jako drugi
zaprezentował się
Michał Kubiak.

Nie wcielił się w rolę
publicznej osoby, ale
opowiadał o swoich
zainteresowaniach,
planach na przyszłość
oraz
dotychczasowych
osiągnięciach. Zgodził
się na krótką
konwersację
z uczestnikami.

Rozmowa
uczestników na temat
swoich pasji i planów
na przyszłość
uświadomiła
młodzieży jak ważne
jest to, aby mieć
konkretne cele 
i dążyć do ich
realizacji.
(Kamila Jadach)

Pochodzenie
Halloween
Halloween czyli
święto, które przyszło
do nas zza granicy. Co
o nim wiemy? Odbywa
się nocą z 31
października na 
1 listopada i jest to
zwyczaj związany 
z maskaradą,
najhuczniej
obchodzone jest 
w USA, Kanadzie, UK
oraz Irlandii. Jego
główny symbol, to
lampion zrobiony 
z dyni. Wywodzi się
ono z celtyckiego
święta Samhain, od
1920 roku w mieście
Anoka odbywa się
coroczna parada.
Halloween w Polsce
Halloween pojawiło się
w Polsce pod koniec
lat 90. i nie do końca
się przyjęło. Część
ludzi praktykuje je dla
zabawy, inni potępiają.
U nas wygląda to
zupełnie inaczej niż za
granicą.
Muzyka i kino
Kultura również
inspiruje się tym
świętem, w muzyce
możemy także
zauważyć odniesienie
do tej tradycji, np.
„Thriller” Michaela
Jackson lub piosenka
„This is Halloween”,
która została napisana

na potrzeby filmu
„Miasteczko
Halloween” (ang. The
Nightmore Before
Christmas), zyskała
wielką popularność 
i została scoverowana
przez samego
Marilyna Mansona czy
zespół Panic! At The
Disco. W
kinematografii ten
motyw ma również
powodzenie, wielu
ludzi w tym dniu
wybiera oglądanie
horrorów, np.
Halloween, który
składa się z dziesięciu
części. Można
postawić również na
coś mniej strasznego,
np. Rodzina
Addamsów (ang. The
Addams Family).
Zdaniem naszych
kolegów i koleżanek
„Uważam, że święto
Halloween jest
superaśne, bo można
się przebrać i chodzić
po domach, zbierać
cukierki lub zrobić
komuś psikusa.”-
mówi Maciej z klasy
IG. Zapytany o to, czy
powinno być ono
obchodzone,
odpowiada: „W Polsce
zdecydowanie
powinno być
praktykowane!”
Marlena z klasy IT
powiedziała

nam: „Moim zdaniem
Halloween jest
ciekawie obchodzone
za granicą, ale w
Polsce nie wygląda to
najlepiej.” Kiedy
pytamy ją czy uważa,
że powinniśmy
obchodzić to święto,
mówi: „Zostawmy to
za granicą.”
Od nauczyciela
Nauczycielka religii
Marta Brudnik również
wypowiedziała się na
ten temat. Zapytana co
sądzi o tym święcie
powiedziała nam: „Jest
to jedna z wielu
niepotrzebnych rzeczy
z USA, która niczego
nie wnosi. Jest to
dobra zabawa dla
dzieci, dopóki nie
wprowadza ich w
stany lękowe. Ja i
moje dziecko nie
uczestniczymy 
w zbieraniu cukierków,
ale bierzemy udział 
w konkurencyjnym
święcie – balu
Wszystkich Świętych.”
Halloween to ciekawe
święto, które jest
obchodzone za
granicą.Zapewne za
kilka lat będzie ono
bardziej popularne 
w naszym kraju.

Wiktoria Karpińska
 Kornelia Łapuszyńska

MM MM

nieznany
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